
De gemeenteraad van Haarlemmermeer, in vergadering bijeen op 13 februari 2020

Motie: Op niveau brengen politiecapaciteit gemeente Haarlemmermeer
                                                           (RvO artikel 27)

Overwegende dat:

 De burgemeester van Haarlemmermeer, verantwoordelijk voor de openbare orde en veiligheid en 
lid van de Lokale Driehoek , op 28 januari 2020 de gemeenteraad een brief heeft gestuurd met als 
onderwerp:
“Informatie over politie-inzet in relatie tot de beschikbare capaciteit”
Essentie van deze brief was de gemeenteraad op de hoogte te stellen van de druk op de 
politiecapaciteit alsmede de keuzes die de leden van de Driehoek hadden gemaakt over de 
prioritaire inzet van de politiecapaciteit;(De brief is als bijlage bij deze motie gevoegd)

 De regioburgemeesters op 11 oktober 2019 een brief hebben gestuurd aan de Minister van Justitie 
en Veiligheid en daarin hun zorg over de lokale politie capaciteit hebben uitgesproken.  Zij 
verzoeken om een structurele oplossing voor de lokaal inzetbare politiecapaciteit;

 In de Lokale Driehoek van Haarlemmermeer (burgemeester, politie, Openbaar Ministerie en 
Marechaussee) op 27 november 2019 keuzes zijn bepaald en vastgelegd over de prioritaire inzet 
van de politiecapaciteit;
(De opsomming van de keuzes staat genoemd in eerder aangehaalde brief)

 Op 29 november 2019 de regioburgemeesters een brief hebben gestuurd aan de politiebonden 
waarin zij reageren op de door de bonden gehouden enquête.  
 De regioburgemeesters hebben daarin onder andere aangegeven het beeld te delen dat er 
behoefte is aan een structurele oplossing voor het capaciteitsprobleem. De regioburgemeesters 
gaven verder aan dat de keuzes in lokale driehoeken gemaakt worden, maar dat dit niet de 
oplossing is. Citaat: “Het mag niet zo zijn dat problemen met de politiecapaciteit opgelost worden 
door steeds verder te prioriteren waarmee we inleveren op de veiligheid en de veiligheidsgevoelens 
van onze inwoners”;

 Er op 30 januari 2020 een sessiedebat in de gemeenteraad van Haarlemmermeer heeft 
plaatsgevonden over het Uitvoeringsprogramma Veiligheid 2020. Een belangrijk item was de 
terugloop in beschikbare politiecapaciteit in Haarlemmermeer. De algemene tendens in dit debat 
was dat de gemeenteraad ernstige zorgen heeft over de beschikbare politiecapaciteit. 
Maar zich daarnaast, gegeven de omstandigheden, kan vinden in de gemaakte keuze van 
prioritering. De consequentie hiervan is wel dat impliciet wordt aangegeven hetgeen niet- of 
minder gedaan kan worden door de politie;



 De gemeenteraad zijn burgemeester wil ondersteunen in haar verantwoordelijkheid met een 
middel dat ons ten dienste staat.

Constaterende dat:

 Er als gevolg van de druk op politiecapaciteit er – naast het bureau van politie te Hoofddorp – 
slechts 2 steunpunten voor wijkagenten zijn in de gemeente Haarlemmermeer terwijl er in het 
totaal 31 kernen zijn;

 Het onder de huidige omstandigheden niet meer mogelijk is de wijkagenten maximaal in te zetten 
in de hen toegewezen wijk, terwijl de gemeenteraad de optimale inzet van wijkagenten in de wijk 
als rand voorwaardelijk ziet;

 Het totaal aantal misdrijven is gestabiliseerd t.o.v. 2018 terwijl de trend over de afgelopen jaren 
juist een dalende was;

 Het totaal aantal woninginbraken in 2019 is gestegen t.o.v. 2018;
 Het aantal geweldmisdrijven in 2019 is gestegen t.o.v. 2018;
 Het aantal meldingen openbare ruimte is gestegen in 2019 t.o.v. 2018;
 Er in Haarlemmermeer bijna geen preventieve HIC acties worden opgepakt door de politie terwijl 

woninginbraken en geweldsmisdrijven in 2019 wel gestegen zijn;
 De aanpak van zogenaamde VVC delicten (Veel voorkomende Criminaliteit) als gevolg van de 

genoemde inzetkeuze laag  geprioriteerd wordt. Denk daarbij aan bijvoorbeeld: fietsendiefstal, 
diefstal van en uit (gemotoriseerde) voertuigen, eenvoudige diefstallen, inbraken in 
bedrijfspanden, vernielingen etc.;

 Er geen verkeerscontroles meer uitgevoerd worden. Alleen controles die gekoppeld kunnen 
worden aan raakvlakken met andere activiteiten. (bijvoorbeeld ondermijning);

 Het onder de huidige omstandigheden niet meer mogelijk is extra vormen van toezicht en/of 
preventie uit te oefenen die buiten de dagelijkse bedrijfsvoering van een basisteam vallen;

 Preventieve acties zowel op korte termijn als lange termijn criminaliteit kunnen voorkomen.
Dat deze vorm van contact leggen en verbinding maken door de politie met de bevolking, kan 
zorgen voor draagvlak en acceptatie van die politie onder de inwoners van Haarlemmermeer.

Roept de burgemeester (verantwoordelijk voor openbare orde en veiligheid) op om:

 De inhoud van deze motie als steun te zien voor haar inspanningen op gebied van openbare orde en 
veiligheid in Haarlemmermeer;

 De Minister van Justitie en Veiligheid middels een brief te informeren over de zorgen van de 
gemeenteraad Haarlemmermeer zoals uitgesproken in deze motie;

 De Minister van Justitie en Veiligheid tevens te verzoeken de formatieve- en feitelijke sterkte van de 
politie Haarlemmermeer op niveau te brengen. Het doel hiervan is dat de politie haar taken weer kan 
uitvoeren zoals beoogd in het Veiligheidsbeleid Haarlemmermeer 2018-2022 zonder de extra prioriteit 
keuzes van de Driehoek d.d. 27 november 2019.

En gaat over tot de orde van de dag.
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